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Vážení spoluobčania,
dovoľte mi, aby som Vás 

čo najsrdečnejšie pozdravila 
v prvom tohtoročnom vydaní 
obecných novín.

Naša obec napreduje, aj 
keď sa každý deň stretávame 
s  novými situáciami. Máme 
za sebou náročné roky spre-
vádzané rôznymi opatrenia-
mi, vojnu na Ukrajine, ktorá 
má nepriamy vplyv aj na náš 
život, našu ekonomickú si-
tuáciu, hospodárenie a  vy-
sokú infláciu. Sú to pre nás 

obmedzenia, ktoré musíme 
zohľadniť pri riešení finanč-
nej situácie aj v našej obci, no 
na druhej strane musíme byť 
optimisti a prijať tieto obme-
dzenia ako nové výzvy, ktoré 
výrazne ovplyvnia naše plány 
do budúcnosti. Ale dôležité 
je nebáť sa, prijať tieto nové 
výzvy a  zmeny, nepodľahnúť 
panike a  byť pripravený hľa-
dať možnosti pre rozvoj našej 
obce, pre efektívne hospodá-
renie a  lepšiu budúcnosť. To 
je základ napredovania.

V roku 2022 sa rozbehlo aj 

čerpanie eurofondov, dotácií 
zo ŠR a schvaľovanie projek-
tov. Skúšala som sa zapojiť 
do rôznych výziev, kde som 
žiadala finančné prostried-
ky a  som rada, že s  podpo-
rou Obecného zastupiteľstva 
sme dosiahli úspešnosť v  2 
projektoch. Naša obec získa-
la finančné prostriedky cez 
Operačný program kvalita ži-
votného prostredia, kde sme 
podpísali „Zmluvu o poskyt-
nutí nenávratného finančné-
ho príspevku – číslo zmluvy: 

KZP-PO4-SC431-2021-68/
CDN6 vo výške 188 753,80 €. 
Tieto prostriedky boli schvá-
lené na uskutočnenie pro-
jektu „Zníženie energetickej 
náročnosti budovy sociálnych 
služieb v  obci Rakovnica“ 
s  cieľom zabezpečiť zníženie 
spotreby energie a  zlepšenie 
kvality života.

Verím, že na našu obec 
bude mať pozitívny vplyv aj 
naplánovaná rekonštrukcia 
domu č. 151, kde bude zria-
dená „Banícka pamätná izba“, 
na čo sme získali finančné 

prostriedky z Ministerstva in-
vestícií, regionálneho rozvoja 
a  informatizácie Slovenskej 
republiky. V  rámci regionál-
neho príspevku som podala 
žiadosť zameranú na rozvoj 
turizmu, cestovného ruchu 
a  kultúry. Mojim cieľom pri 
opise projektu bolo priblížiť 
banícku minulosť obce súčas-
ným obyvateľom a návštevní-
kom obce. V  rámci projektu 
chceme pútavou formou zvi-
diteľniť históriu obce a  kul-
túrne pamiatky. Z dotácie vo 

výške 100 000,- EUR chceme 
vybudovať „Banícku pamätnú 
izbu“- zviditeľniť ťažkú prácu 
našich predkov súčasným aj 
budúcim generáciám, vytvo-
riť zázemie turistickej zóny 
pri Kaplnke sv. Márie Mag-
dalény a  vytvoriť oddycho-
vú zónu výstavbou altánkov 
pre turistov a  cykloturistov, 
čo verím napomôže nielen 
k  rozvoju cestovného ruchu, 
ale aj k  aktívnemu tráveniu 
voľného času v  prírode. Pre 
lepšiu orientáciu plánujeme 
umiestnenie informačných 

tabúľ, smerových tabúľ a  pre 
skvalitnenie životného pros-
tredia aj osadenie mobiliária.

Dúfam, že sa nám naše 
projekty podarí úspešne zrea-
lizovať a naša obec bude eko-
nomicky, historicky i  kultúr-
ne bohatšou.

Sme si vedomí, že ide o fi-
nančné prostriedky, ktoré by 
sa dali využiť na iné priority 
v našej obci, akými sú miestne 
komunikácie, rekonštrukcia 
domu smútku a  kanalizácia. 
Tu však treba mať na zre-
teli, že tieto peniaze sú úče-
lové alokované a  obec nevie 
ovplyvniť to, aké projekty sú 
pre EÚ a  ministerstvá prio-
ritné, ani to aké projekty sú 
schválené. Tešme sa z  toho, 
že naša obec bola pri získa-
ní finančných prostriedkov 
úspešná, čo je znakom dob-
rej práce, dobre pripravených 
a  predložených projektov. 
Mojou víziou je krok po kro-
ku napredovať, využiť všetky 
možnosti, ktoré nám otvárajú 
dvere k rozvoju a stabilite na-
šej obce.

Hoci to možno nie je vi-
dieť, za prípravou projektu sú 
hodiny tvrdej práce, vybavo-
vaní, stretnutí, ktoré musím 
absolvovať, a ešte aj to nie je 
zárukou toho, že podaný pro-
jekt bude úspešný.

Tieto projekty budeme rea-
lizovať v priebehu roka 2023, 
ale to neznamená, že teraz 
budeme neaktívny v získava-
ní ďalších prostriedkov.

Tento rok je potrebné za-
merať sa na miestne komuni-
kácie. Je potrebné zabezpečiť 
prevod vlastníctva pod miest-
nymi komunikácia do vlast-
níctva obce. 

(Pokračovanie na 2. strane)
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(Pokračovanie z 1. strany)
Viac informácií sa dozvie-

te na verejnom zhromaždení, 
ktoré plánujeme na apríl – 
máj 2023, kde by sme chce-
li zhrnúť podiely vlastníkov 
pod komunikáciami a  nájsť 
riešenie prevodu do majetku 
obce. To je kľúčová úloha, ak 
v  budúcnosti chceme žiadať 
finančné zdroje na ich re-
konštrukciu. V  2. Q/2023 je 
plánovaná výzva z Minister-
stva investícií, regionálneho 
rozvoja a  informatizácie Slo-
venskej republiky na výstavbu 
a  modernizáciu miestnych 
komunikácií. Nakoľko je zho-
tovená projektová dokumen-
tácia, určite sa zapojíme aj do 
tejto výzvy ak bude otvorená 
a uvidíme, či náš projekt bude 
podporený.

Ak sa vysporiadajú pozem-
ky pod miestnymi komuniká-
ciami uľahčí sa nám práce pre 
budovanie kanalizácie, čím 
obec nebude musieť uzatvárať 
až toľko zmlúv so súčasnými 
vlastníkmi. Áno, kanalizácia je 
pre mňa veľmi dôležitá a s no-
vými starostami v  rámci Mi-
koregiónu Turecká, sa bude-
me snažiť aktualizovať projekt 
čo najskôr a následne doriešiť 
právo budovania potrubia na 
súkromnou vlastníctvo, a  to 
zmluvou o budúcej zmluve.

Samozrejme, budem sle-
dovať výzvy a  zapojím sa do 
všetkých, ktoré pozitívne 
ovplyvnia život v obci, zhod-
notia majetok, prispejú k lep-
šej kvalite života v obci. Či to 
bude modernizácia a  rekon-
štrukcia budovy materskej 
školy, domu smútku, revitali-
zácia verejných priestranstiev, 
rozvoj cestovného ruchu, zá-
držné opatrenia, budovanie 
odvodňovacích kanálov atď. 
Kvôli bezpečnosti sme dali 
vypracovať projekt na do-
pravné značenie v  našej obci, 
kde chcem osadiť na nebez-
pečných miestach doprav-
né zrkadlá a  na niektorých 
miestach vymeniť dopravné 
značky. Samozrejme ak by ste 

vedeli aj vy o možnosti získa-
nia finančných prostriedkov, 
privítame každú dobrú myš-
lienku.

Život v obci však nie je len 
o  získavaní finančných pros-
triedkov, ale aj o riadení a ko-
ordinácii úloh, ktoré je v obci 
potrebné uskutočniť. Od za-
čiatku roka prebiehali v našej 
obci nasledovné práce:
• údržba zelene, výsadba ze-

lene,
• čistenie odvodňovacích ka-

nálov,
• zametanie miestnych ko-

munikácií,
• starostlivosť o verejné pries-

transtvá,
• zber odpadkov v  okolí ko-

munikácií v  rámci celého 
katastra,

• obecná brigáda – spojili sme 
sa a  spoločne sme vybudo-
vali prístrešok v „Henclovej 
doline“, vyčistili sme lesné 
cesty, vybudovali sme turis-
tický chodník, vyčistili sme 
priestor pre výstavbu altán-
kov.
Každý z  nás si musí uve-

domiť, že na náš rozpočet 
vplýva množstvo faktorov, 
ktoré nevieme predvídať, ale 
musíme ich akceptovať, aj 
keď ovplyvnia náš život, našu 
ekonomiku, našu finančný 
situáciu. Jedným z  hlavných 
faktorov, ktoré ovplyvňuje od 
minulého roka je vojna na 
Ukrajine, následkom, ktorej 
vláda prijala rôzne nariadenia 
a  zákony, ktoré však sú záťa-
žou pre samosprávu. Vojna 
výrazne ovplyvnila zvýšenie 
cien energií, čo zaťažilo nielen 
chod samospráv, ale verím, že 
aj život každého z nás. Aj keď 
sme očakávali zvýšenie, nikto 
z  nás nepredpokladal, že to 
bude až tak enormné. V roku 
2022 obec mala stanovenú 
cenu 86 € za MWh a v roku 
2023 sa táto cena vyšplhala 
až na 459,73 € za MWh, čo 
predstavuje 534 % navýšenie. 
Po dlhý rokovania ZMOSu sa 
podarilo zastropovať cenu na 
199 € za MWh, avšak len po 

dobu 3 mesiacov, čo znamená, 
že rozdiel za január až marec 
si môžeme refundovať žia-
dosťou na Ministerstve hos-
podárstva SR. Čo však bude 
ďalej? Túto otázku si kladie asi 
každý predstaviteľ samosprá-
vy. Odpoveď je zatiaľ len jed-
na, musíme hľadať možnosti 
ako ušetriť, ako znížiť spot-
rebu elektriny a  plynu, kde 
sa nám podarilo zastropovať 
cenu 90,98 € za MWh, pri-
čom cena na trhu je 228,4 €  
za MWh v  roku 2023. Pre 
porovnanie v  roku 2022 sme 
platili za MWh poplatok vo 
výške 24,80 € za MWh. Je 
to obrovské navýšenie zálo-
hových platieb, avšak teší nás 
fakt, že spotrebu sa nám na 
základe efektívnych nástro-
jov podarilo znížiť približne 
o 25 %, jediné čo je nevyhnut-
né optimalizovať je verejné 
osvetlenie, ktorého spotreba 
kvôli zastaranej technológii 
sa nedá dostatočne regulovať, 
aj keď prijatými opatreniami 
došlo k  poklesu spotreby aj 
v tomto prípade.

Ďalší nástroj, ktorý v  naj-
väčšej miere ovplyvňuje roz-
počet samosprávy sú získané 
podielové dane z Ministerstva 
financií SR. S  ohľadom na 
prijatie nariadenia vlády SR 
a  zvýšenie daňového bonusu 
na dieťa sme očakávali percen-
tuálne zníženie podielových 
daní, práve ako priamy dôsle-
dok zvýšenia bonusu. V  roku 
2023 by sme mali obdržať 
podielové dane vo výške 172 
155,- €, čo predstavuje nárast 
oproti roku 2022 o  8 %, av-
šak je to neúmerné vzhľadom 
k  15%-nej inflácii a  nárastu 
cien energií a základného ma-
teriálu. Tento fakt je priamym 
nástrojom ovplyvnenia vlast-
ných finančných zdrojov, na 
čo obec musí reagovať efek-
tívnou hospodárnosťou a  na 
danú situáciu musí zareagovať 
aj obecné zastupiteľstvo, a  to 
prehodnotením problematiku 
dani z  nehnuteľnosti k  roku 
2024, a tiež upresniť skutočnú 

výmeru vlastníctva, ktorá bola 
nezmenená už dlhšie obdobie.

Ako správne hospodárne 
riadená obec sme rozpočet 
na rok 2023 schvaľovali ešte 
v  decembri 2022, čím sme 
predišli rozpočtovému provi-
zóriu. Napriek snahe urobiť 
rozpočet na rok 2023 už s od-
hadovanou infláciou, nečakali 
sme až taký nárast, čo sa od-
zrkadlí aj v čerpaní a s Obec-
ným zastupiteľstvom musíme 
odsúhlasiť úpravu rozpočtu, 
podľa skutočných príjmov 
a výdajov, ktoré v prvom štvrť-
roku nastali. Niekde budeme 
musieť ubrať, niekde zvýšiť 
rozpočtovanú položku, na-
koľko situácia na trhu je dosť 
kolísavá. Môžem však skon-
štatovať, že rozpočet a  cel-
kové hospodárenie ostanú 
nemenné, pokúsime sa nájsť 
cestu, ktorou budeme vedieť 
presunúť finančné prostriedky 
len v rámci jednotlivých polo-
žiek rozpočtu.

Pozitívne zmeny vnímam 
od minulého roka aj v ožive-
ní kultúrneho života nielen 
v obci, ale aj v samotnej spo-
ločnosti. Chcem sa touto ces-
tou poďakovať organizátorom 
spoločenských podujatí, všet-
kým organizáciám a  klubom 
pôsobiacim v  obci za kultúr-
no-spoločenské a  športové 
podujatia, ktoré spestrili náš 
všedný život. Verím, že spo-
ločnými silami sa nám podarí 
zorganizovať v  roku 2023 čo 
najviac kultúrnych, spoločen-
ský a športových akcií, kde sa 
spoločne stretneme, poroz-
právame, spríjemníme si čas 
a  zažijeme neopakovateľný 
zážitok, ale tiež posilníme 
medziľudské vzťahy a  umož-
níme aj mladším generáciám 
spoznať sa navzájom.

V  závere Vám prajem aj 
v  tejto uponáhľanej a  ťaž-
kej dobe hlavne veľa zdravia, 
rodinnej pohody, vzájomnej 
tolerancie a pozitívneho mys-
lenia.

Ing. Radoslava Uhrinová
starostka obce Rakovnica

Obecné zastupiteľstvo 
zvolí predsedu komisie, kto-
rým je vždy poslanec obec-
ného zastupiteľstva a na jeho 
návrh schvália členov komi-
sií. Každá komisia sa skladá 
z  predsedu komisie, pod-
predsedu komisie a členov.

Predseda komisie riadi 
a  organizuje prácu komisie, 
zvoláva jej schôdze a riadi ich 
priebeh, spoločne s podpred-
sedom pripravuje program 
schôdze. Zostavuje plán 
činnosti komisie, organizuje 
spoluprácu s  ostatnými ko-
misiami, a zastupuje komisiu 
navonok.

Podpredseda komisie spo-
ločne s predsedom vypracúva 
návrh plánu činnosti komisie, 
zabezpečuje prípravu progra-
mu rokovania komisie, vedie 
písomné záznamy o rokova-
niach komisie, zabezpečuje 
administratívnu agendu sú-
visiacu s  činnosťou komisie 
a  plní ďalšie úlohy, ktorým 
ho komisia poverí. V  prípa-
de neprítomnosti zastupuje 
predsedu.

Komisie sa schádzajú pod-
ľa potreby, zásady rokovania 
a  uznášania sa si komisia 
stanoví na svojom prvom 
zasadnutí. Komisie nemajú 
rozhodovaciu, ale len odpo-
rúčajúcu právomoc.

Na základe Uznesenia 
obecného zastupiteľstva č. 
5/2/2022 poslanci zriadili 
stále komisie, a  to: Komi-
siu finančnú a  legislatívno-
-právnu, Komisiu sociálnu, 
Komisiu turistického ruchu, 
vzdelávania, kultúry a športu, 
Komisiu verejného záujmu 
pri výkone funkcií verejných 
funkcionárov, Komisiu ve-
rejného poriadku a určilo ich 

náplne práce takto:
1. Komisia finančná a  le-

gislatívno-právna:
a) podieľa sa na zostavova-

ní rozpočtu obce aj na jeho 
zmenách,

b) dohliada na hospodá-
renie s  majetkom obce, na 
inventarizáciu majetku obce,

c) kontrola dodržiavania 
všeobecne záväzných na-
riadení obce o  miestnych 
daniach a  poplatku za ko-
munálne odpady a  drobné 
stavebné odpady,

d) zaujíma stanoviská 
k  predaju a  prenájmu obec-
ného majetku, k  územnému 
plánu obce,

e) dozerá na financovanie, 
rozpočty, správy o  hospodá-
rení škôl a  školských zaria-
dení,

f ) vypracúva stanovisko 
k  dotáciám schvaľovaným 
obecným zastupiteľstvom pre 
spoločenské organizácie

2. Komisia sociálna:
a) sociálna starostlivosť 

o  starých a  ťažko zdravotne 
postihnutých občanov,

b) pomoc pri umiestňovaní 
do zariadení sociálnych slu-
žieb, spolupráca s  Denným 
stacionárom

c) pomoc rodičom s deťmi 
a  spoločensky neprispôsobi-
vých občanom obce,

d) spolupráca s  neštátny-
mi subjektami občianskymi 
združeniami a  charitou na 
úseku sociálnej starostlivosti

3. Komisia turistického 
ruchu, vzdelávania, kultúry 
a športu:

a) príprava a  organizácia 
kultúrno-spoločenských, tu-
ristických a špor tových pod-
ujatí v našej obci,

b) spolupráca pri organi-
zovaní akcií s ostatnými spo-
ločenskými organizáciami 
v obci a občianskym združe-
ním Naša Rakovnica

4. Komisiu verejného zá-
ujmu pri výkone funkcií ve-
rejných funkcionárov

a) sleduje dodržiavanie 
ustanovení Ústavného záko-
na č. 357/2004 Z.z. o ochra-
ne verejného záujmu pri vý-
kone verejných funkcionárov,

b) informuje obecné za-
stupiteľstvo o  dodržiavaní 
zákona,

c) v prípade potreby pred-
kladá obecnému zastupiteľ-
stvu návrh na prijatie prís-
lušných opatrení,

d) prešetruje sťažnosti na 
poslancov obecného zastupi-
teľstva, starostu obce a hlav-
ného kontrolóra,

e) poskytuje informácie 
o oznámeniach každej osobe 
spôsobom a  v  rozsahu usta-
novenom zákonom o  slo-
bodnom prístupe k informá-
ciám

5. Komisiu verejného po-
riadku:

a) plní úlohy v rámci svojej 
pôsobnosti v  súlade so zá-
konom SNR č. 9/2010 Z. z. 
o sťažnostiach

Do jednotlivých komi-
sií boli zvolení predsedovia 
a  členovia komisií z  radov 
poslancov a  z  odborníkov 

z  radov obyvateľov a  iných 
osôb takto:

a.) komisiu finančnú a le-
gislatívno-právnu – predse-
da: Ing. Monika Genčiová, 
členovia: Ing. Ondrej Lorko, 
Ing. Antónia Kmeťová

b.) komisiu sociálnu – 
predseda: Zuzana Lukáčová, 
členovia: Ing. Antónia Kme-
ťová, Mgr.Zuzana Franciš-
ková, Lýdia Beláková

c.) komisiu turistického 
ruchu, vzdelávania, kultúry 
a športu – predseda: PaedDr. 
Jaroslava Ďurajová, členovia: 
Ing Antónia Kmeťová, Igor 
Čižmár, Milan Belák, Zuza-
na Lukáčová, Braňo Pástor, 
Marianna Čižmárová, Kóňa 
Vladimír, Kóňa Patrik, Bra-
dáč Patrik, Bradáč Peter, 
Henrieta Silicaiová, Mário 
Hlaváč, Ladislav Gemerský, 
Michal Genči, Mgr. Ľubica 
Birková.

d.) komisiu verejného 
záujmu pri výkone funk-
cií verejných funkcioná-
rov – predseda: Ing. Antó-
nia Kmeťová, členovia: Igor 
Čižmár, Milan Belák

e.) komisiu verejného po-
riadku – predseda: Ing. On-
drej Lorko, členovia: PaedDr. 
Jaroslava Ďurajová, Zuzana 
Lukáčová, Milan Belák, Ing. 
Antónia Kmeťová, Ing.Mo-
nika Genčiová, Igor Čižmár.

Ing. Monika Genčiová
zástupkyňa starostky obce

Komisie obecného zastupiteľstva
Obecné zastupiteľstvo Obce Rakovnica zriaďuje v súla-

de so schváleným a  zverejneným Štatútom Obce Rakov-
nica komisie, ktoré plnia poradnú, iniciatívnu a kontrolnú 
funkciu. Komisie sa zriaďujú na celé volebné obdobie a  sú 
zložené z poslancov obecného zastupiteľstva a z ďalších osôb 
zvolených obecným zastupiteľstvom. Maximálny počet čle-
nov komisie nie je určený.

Aj keď sa stretávame s novými situáciami,
naša obec napreduje

Výsledky hlasovania
v REFERENDE,

ktoré sa konalo dňa 21.01.2023 v Rakovnici

Počet VOLIČOV zapísaných v zozname voličov 514
Počet voličov, ktorí sa zúčastnili na hlasovaní 171
Počet odovzdaných obálok 171
Počet voličov, ktorí zaslali návratnú obálku
z cudziny 0
Počet platných hlasovacích lístkov 171
Účasť voličov v obci Rakovnica 33,26 %
Počet odpovedí v obci Rakovnica:      ÁNO: 167
           NIE: 4
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Rokovanie sa nieslo pod-
ľa schváleného programu. 
Po oficiálnom otvorení bola 
prednesené báseň v  podaní 
Tatiany Dovcovej. Prítom-
ní členovia si potom uctili 
minútou ticha zomrelých 
od poslednej VČS. Správu 
o  činnosti ZO JDS podal 
Ing. Ondrej Lorko predseda 
organizácie nasledovne:

„Rok 2022 bol pre našu 
organizáciu ZO JDS rokom 
návratu k normálnej činnosti 
po koronavírusovej prestáv-
ke. Naša činnosť je rozmanitá 
a  skladá sa z  aktivít našich 
vlastných, začalo sa to hod-
notiacou schôdzou, ktorá sa 
konala v apríli a na ktorej sme 
zvolili nový výbor na obdobie 
do roku 2025 a naplánovali si 
činnosť na rok 2022.

Plán sa nám podarilo spl-
niť. Zúčastnili sme sa dňoch 
našej obce, spoločne organi-
zovaných stretnutí v  rámci 
R3 najprv v  Rožňavskom 
Bystrom, potom v Rakovnici 
a  nakoniec v  Rudnej. Tieto 
akcie boli úspešné a  vyda-
rené, aj keď účasť mala ešte 
rezervy, a  preto by sme ich 
chceli uskutočniť aj tento 
rok. Potom sme sa zúčastnili 
mesiaca úcty k  starším, kto-
rý organizovala obec spolu aj 
s dôchodcami nečlenmi našej 
organizácie. A na koniec roka 
sme sa stretli pod jedličkou 
a  pripomenuli si pokoj Via-
noc. Toto je jedna rovina, ak-
cie, ktoré si naplánujeme aj 
tohto roku.

Niektorí naši členovia, 
spravidla stále tí istí sa pra-
videlne zúčastňujú aj akcií 

organizovaných Okresnou 
organizáciou JDS, ktoré sú 
omnoho pestrejšie a zaujíma-
vejšie. Patrí medzi nich turis-
tika dvakrát do roka, okresné 
športové hry, prehliadky spe-
váckych súborov, seniorský 
veľtrh, okresné prehliadky 
šikovných rúk a  tak isto aj 
podujatia organizované Kraj-
skou organizáciou JDS. Všet-
ky tieto podujatia spestrujú 
jeseň nášho života.

Ďalšou časťou našej čin-
nosti je rekreácia. Aj vlani 
sa naši členovia zúčastnili na 
rekreáciách a  využili služby 
našich kúpeľov. Aj keď služby 
zdraželi, verím že s  príspev-
kom štátu budú rekreácie 
o niečo dostupnejšie.

Čo nás ale znepokojuje je 
zdražovanie hlavne energií 
a potravín, Inflácia prekročila 
v priemere 15 %, ale niektoré 
základné potraviny ako ze-
lenina, mäso, mlieko, maslo, 
cukor, múka, soľ zdraželi o 80 
– 100 %. Aj keď tohto roku 
sme zaznamenali mierny po-
kles inflácie, príčiny stále tr-
vajú a koniec je v nedohľadne.

Poďakovanie za celkovú 
činnosť patrí pani starostke 
obce a obecnému zastupiteľ-
stvu za materiálnu a finančnú 
podporu, podporovateľom 
a sponzorom, okresnej a kraj-
skej organizácii, našim pria-
teľom a  kolegom z  Rožňav-
ského Bystrého a z Rudnej za 
spoluprácu, a v neposlednom 
rade aj členom výboru a všet-
kým členom našej organizá-
cie.“

Ing. Ondrej Lorko
predseda ZO JDS

Rekenský detský karne-
val sa 25. februára zapísal 
do histórie našej obce. Bolo 
to krásne popoludnie. Deti 
najprv predstavili svoju mas-
ku. Potom sa zapojili do hier. 
Hry prežívali naplno, či to 
bol vláčik alebo hra o víťaznú 
stoličku... Nechýbal ani ská-

kací hrad. Užívali si to, šan-
tili. Súťaž o „detský šampus“ 
v  rôznych hrach bola pod 
patronátom super šaša. Ten 
zároveň dohliadal na regulár-
ne výsledky. Ovzdušie bolo 
preplnené smiechom, rados-
ťou. Dôkazom dobrej nálady 
sú priložené fotografie.

V  Zbore pre občianske 
záležitosti máme 10 členiek, 
podľa aktuálnej potreby pri-
zývame na vystúpenie aj 
nečlenov. Spestrením vo vy-
stúpeniach sú deti, niektoré 
už vystúpili viackrát, iné po 
prvýkrát. Stretávame sa pra-
videlne každý mesiac, nacvi-
čujeme piesne, programy.

Hneď v apríli 2022 roku to 
bolo vystúpenie na výročnej 
schôdzi Jednoty dôchodcov 
Slovenska, aktuálne k  to-
muto ročnému obdobiu na 
tému – Vynášanie Moreny. 
V  júni sme vystúpili s  ná-
božnou piesňou na zasad-
nutí Gemerského seniorátu, 
ktorú sme nacvičili s  p. fa-
rárom Mgr. Petrom Hlava-
tým. V júli to boli Dni obce 
– piesne doplnené vtipnými 
slovnými vstupmi v  našom 
nárečí. Obohatilo ich vy-
stúpenie detí, ktoré zožali 
veľký potlesk. Partizánskymi 
piesňami pri kladení vencov 
k pomníku padlým v našom 
parku sme si v auguste pripo-
menuli výročie Slovenského 
národného povstania.

Október – to je tradične 
podujatie venované Mesiacu 
úcty k starším. Tu sme sa dô-
kladne pripravili a  nacvičili 
sme krásne pásmo, prechádz-
ku novodobou históriou obce 
doplnenú našimi rekenskými 
piesňami.

A na záver roka v decem-
bri Posedenie pod jedličkou 
s  pásmom vinšov a  kolied 
našich predkov. Aj toto vy-
stúpenie spestrilo vinšovanie 
malých koledníkov. Koledy 
sme zaspievali aj na Vianoč-
nom punči, kde sa k nám pri-
dali aj niektorí z vás.

Okrem týchto udalostí 
sme sa zúčastnili aj posled-
ných rozlúčok so zosnulými.

Zbor pre občianske záleži-
tosti je otvorený pre každého, 
kto sa chce pridať k nám, kto 
chce život prežívať plnohod-
notne, podeliť sa so svojimi 
vedomosťami a  talentom aj 
s  ostatnými. Ak sa rozhod-
nete prísť medzi nás, radi vás 
privítame!

Božena Ďuránová, vedúca 
ZPOZ- u

Rekenský detský
karneval

Zbor pre občianske
záležitosti je pevnou 

súčasťou obce
Zbor pre občianske záležitosti sa v našej obci stal súčasťou 

jej života, obohacuje kultúrny, spoločenský život v obci. Vo 
svojich vystúpeniach zachováva našu identitu – jedinečné 
nárečie, zvyky, piesne a tradície. Scenár každého vystúpenia 
je zostavený k  aktuálnej udalosti, alebo ročnému obdobiu. 
Piesne a básne v podaní členiek ZPOZu vyprevádzajú aj 
zosnulých pri poslednej rozlúčke.

Členovia ZO JDS sa dňa 14. marca 2023 stretli na hod-
notiacej výročnej členskej schôdzi (VČS) v miestnom Dome 
kultúry. Váženými hosťami boli: starostka obce Ing. Ra-
doslava Uhrinová, Mgr. Ladislav Fabian predseda Okres-
nej organizácie JDS (OO JDS), Mária Jakobejová delegát-
ka OO JDS, Irena Tokárová za ZO JDS Rudná.

Rozmanitá činnosť, 
pestré aktivity,
vydarené akcie
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Schôdzu viedla predsed-
níčka DHZ Ing. Radoslava 
Uhrinová, ktorá okrem iného 
prítomných oboznámila s vý-
ročnou správou o  činnosti 
hasičského zboru. Pripome-
nula, že rok 2022 bol kľú-
čovým medzníkom, kedy po 
dlhšej dobe a  nepríjemných 
opatrení spôsobených Covi-
dom-19 sa dalo konštatovať, 
že náš zbor má dostatok ak-
tívnych a  schopných členov, 
ktorí chcú byť nápomocní 
nielen obci, ale aj pri zasa-
hovaní a  pomoci v  rôznych 
mimo obecných situáciách. 
V  roku 2022 všetko ožilo aj 
čo sa týkalo súťaži, previerok 
na ktorých sa zúčastnili a do-
siahli skvelé výsledky.

Činnosť DHZ obsaho-
vala viac ako 20 bodov. Boli 

to akcie spojené s  priamou 
činnosťou zboru napr. zasa-
hovanie pri požiari, previerky, 
nočné taktické cvičenie, spo-
ločné taktické cvičenie okre-
sov Rožňava a  Revúca atď. 
Je už samozrejmosťou, že pri 
všetkých akciách v obci nevy-

hnutnou súčasťou je prítom-
nosť hasičov.

Plán hlavných úloh na rok 
2023 bol rozdelený na 4 úseky. 
Úsek preventívno-výchovnej 
činnosti, práce s  mládežou, 
operatívno-taktickej prípra-
vy, organizačnom úseku. Po-
ukážeme len na niektoré. Sú 
to preventívne protipožiarne 
kontroly, založenie detského 
DHZ, príprava na previerky, 
absolvovanie školení, kondič-
né jazdy a overená i potrebná 
prítomnosť na kolektívnych 
akciách.

Naši hasiči si právom za-
slúžia vysloviť im poďakova-
nie za ich širokú činnosť. Pri 
pohľade na prítomných čle-
nov a členiek počas stretnutia 
môžeme skonštatovať, že celý 
kolektív patrí do kategórie 
mladej i  strednej populácií. 
Sú to občania plný energie, 
odvahy, činu, zodpovedností 
a  odhodlania pomôcť tam, 
kde je to potrebné. Svoju 
prácu berú ako poslanie a to 
je to čo na nich obdivujeme. 
Vďaka vám za všetko.                              

-jf-

Hasiči odjakživa požívali úctu, rešpekt. Vďaka ním sa 
zachránili mnohé ľudské životy, majetky... Dôležitú a ne-
nahraditeľnú úlohu v  rámci celkovej štruktúry zohrávajú 
Dobrovoľné hasičské zbory (DHZ). Aj náš zbor má za se-
bou množstvo činnosti. Dôkazom toho bola Výročná členská 
schôdza, ktorá sa uskutočnila 11. marca 2023 v  Hasičskej 
zbrojnici.

Bohatá činnosť a skvelé výsledky
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Pamätáme sa, že na akciách  
pre deti, celoobecných vystú-
peniach, podujatiach chlap-
ci vystupovali samostatne, 
alebo s  rovesníkmi. Paľko 
a Jarko radi recitovali. Paľko 
k tomu pridával spev. Dozve-
deli sme sa, že chodí do hu-
dobnej školy na spev a hru na 
klavír. Vážime si ich nielen 

preto, že patria do našej ko-
munity, ale aj k ich zapájaniu 
sa do kultúrno-spoločenskej 
činnosti.

Do stredu našej pozorností 
sa dostal Paľko. Oslovilo nás 
niečo, čo veľmi zaujalo. Do-
zvedeli sme sa, že v školskom 
roku 2021 / 2022 Paľko Bla-
hút ako žiak 3. ročníka na ZŠ 

akademika J. Hronca v Rož-
ňave získal ocenenie Det-
ský čin v roku 2022 v rámci 
Online ankety pre verejnosť 
Cenu Ľudia Ľuďom. sk. 
K tomu ďalší diplom, ocene-
nie na nomináciu v kategórií 
Pomoc rodine patriaci pod 
Detský čin roka. Bolo to pre 
neho, aj pre nás milé prekva-
penie.

Ako sa to všetko stalo? Prí-
beh Paľka žiaka ZŠ napísala 
mama Lucia. Obaja chlapci 
malý ťažký život, narodili sa 
predčasne. Jarko sa narodil 
s  nepríjemnou diagnózou 
a  je na vozíčku. Paľko je na 
tom lepšie.

Pod vedením a  láskou na-
plneným usmerňovaním 
matky Paľko rád jej pomá-
ha so starostlivosťou o brata, 
ochotne urobí všetko čo je 
potrebné a  dá sa. Realizuje 
sa aj v  kuchyni a  mohli by 
sme toho vymenovať oveľa 
viac. Podľa vyjadrenia mat-
ky „ malý chlapec sa správa 
ako chlap.“ Pre jeho aktivitu, 
zodpovednosť, ochotu i reál-
nu pomoc, ocenenie pre neho 
bolo zaslúžené i motivačné.

Navštívili sme mladú rodi-
nu a boli sme príjemne pre-
kvapení. Aj napriek osudu 
žijú v  harmonickom vzťahu, 
vzájomnej úcte, pomoci, reš-
pekte a  s  nádejou, že bude 
lepšie.                              -sa-

Zaslúžené i motivačné ocenenie

Vzhľadom na to, že naša 
obec nevlastnila žiadne me-
chanizmy vyčlenené na 
údržbu, obecné zastupiteľstvo 
realizovalo prieskum trhu 
za účelom zistenia možnosti 
zakúpenia multifunkčného 
stroja. Pri ich vyhodnocovaní 
poslanci navrhli zamerať sa na 
traktor, ktorý sa využije na ce-
loročnú údržbu a vyčlenilo na 
jeho kúpu finančné prostried-
ky vo výške 20 000,- €. Po 
uskutočnení verejného obsta-
rávania tak napokon posilnil 
vozový park našej obce traktor 
zn. Zetor, typ 7245. Je to síce 
už používaný traktor, avšak 
v  dobrom technickom i  op-
tickom stave s  platnou STK 
a EK. Ochotný poslanec obce 
Igor Čižmár a  člen DHZo 
Mário Hlaváč, boli poverení 
obecným zastupiteľstvom za 
vodičov tejto techniky a  ako 
správny „gazdovia“ urobili zá-
kladnú údržbu a realizovali na 
novom traktore niekoľko skú-
šobných jázd, aby overil jeho 
výkon a jazdné schopnosti na 
cestách. S radosťou konštato-
val, že traktor je plne pripra-
vený slúžiť v  prospech obce 
a  jej občanov. Obstarávacia 

cena traktora bola 15 500,- €, 
čo obec pokryla z ušetrených 
vlastných finančných pros-
triedkov. Teraz je potrebné 
urobiť prieskum trhu na nevy-
hnutné príslušenstvo, ktoré by 
sme chceli financovať v rámci 

vyčleneného rozpočtu.
Obstaranie nového me-

chanizmu bolo nevyhnutné 
predovšetkým kvôli zimnej 
údržbe, čiže zabezpečeniu 
schodnosti úsekov miestnych 
ciest, ktoré pribudli do správy 
prijatím novely cestného zá-
kona. Už teraz však vieme, že 
bude plne využitý aj v  iných 
mesiacoch. S prichádzajúcimi 
povinnosťami obec ráta s jeho 
využitím v rámci plánovaných 
jarných brigád, pri údržbe ve-
rejných priestranstiev, miest-
neho parku a cintorína, avšak 
môže byť plnohodnotným 

pomocníkom aj pre dobro-
voľný hasičský zbor pôsobiaci 
v obci.

Traktor je v  súčasnosti 
bezplatne servisovaný a  ga-
rážovaný na súkromnom po-
zemku poslanca obce, avšak 
už v  blízkej budúcnosti obec 
plánuje zakúpiť multifunkčnú 
garáž, ktorá sa stane domo-
vom nielen pre traktor, ale aj 
pre mnohé záhradnícke ná-
radie a vybavenie, ktoré bude 
cez leto vždy po ruke a v zime 
sa tak zaistí jeho bezpečné 
uskladnenie.

Ing. Monika Genčiová

Obec je pripravená na celoročnú údržbu miestnych 
komunikácií a verejných priestranstiev

Vážení učitelia,
viesť človeka od útlej 

mladosti k poznávaniu krá-
sy a  pravdy je vznešeným 
poslaním tých, ktorých 
v  živote zdobí oslovenie 
UČITEĽ.

Profesia učiteľa je jednou 
z  najťažších, no na druhej 
strane najvznešenejších 
a najušľachtilejších profesií. 
Zahŕňa v  sebe povinnosť, 
potrebu a  chcenie odo-
vzdávať novej mladej ge-
nerácii nazbierané pozna-
nie a  životné skúsenosti, 
s  cieľom zanechať po sebe 
niečo, čo ste sa Vy naučili 
od svojich predchodcov. 
Je potrebné vštepovať do 
mladej generácie nielen ve-

domosti, ale aj ľudskosť, to-
leranciu a  morálne zásady, 
aby sme žili vo svete, kde 
je viac lásky ako nenávisti, 
viac dobra ako zla.

Deň 28. marec patril 
práve Vám a  v  mene obce 
Vám vyslovujem úprimné 
POĎAKOVANIE za Vašu 
prácu v  prospech všetkých 
žiakov. Želám Vám pevné 
zdravie, veľa trpezlivosti, 
optimizmu, veľa radosti 
z  odvedenej práce v  pro-
spech spoločnosti a  v  ne-
poslednom rade aj osobné-
ho šťastia a spokojnosť.

S  úctou a  poďakovaním 
Ing. Radoslava Uhrinová, 
starostka obce Rakovnica

Poukázal na to, že do živo-
ta občanov zasiahla pandé-
mia, ktorá so sebou priniesla 
mnoho obmedzení aj zmenu 
priorít LPS. Hlavnou priori-
tou bola ťažba a zabezpečenie 
palivového dreva pre podiel-
nikov.

Problémy LPS nastali v ro-
koch 2020 a 2021, keď ťažba 
bola ohrozená následkom 
veľkého úbytku firiem zaobe-
rajúcich sa touto činnosťou. 
Karantény, ochorenia mali 
za následok, že ťažba nebola 
plynula a aj to spôsobilo zvy-
šovanie cien. Ďalším problé-
mom bolo rapídne zvýšenie 
cien pohonných hmôt. Na 
zvyšovanie cien mal aj enorm-
ný záujem o  palivové drevo. 
Zvláštnosťou bolo, že sa ozý-
vali vlastníci, ktorí v minulos-
ti o drevo nejavili záujem.

Predseda v  prejave podo-
tkol, že svoju úlohu tu zohrala 
novela zákona o ochrane vtá-

čích území. Všetky porasty od 
potoka smerom k Plešiveckej 
planine, spolu so samotnou 
planinou, boli zahrnuté do 
vtáčieho územia. Na zákla-
de platnosti novely na týchto 
územiach je od 1. marca do 
15. júla zakázaná ťažba. Vý-
nimkou sú prebierky a samo-
výroba.

Podrobne rozobral limity, 
objem ťažby v  prm (priesto-
rové metre) podľa výmery, 
pokrytie záujmu, priebeh čer-
pania v rámci nového hospo-
dárskeho plánu. Všetky krité-
ria vyplývali zo stanov, ktoré 
sú v súlade zo zákonom o po-
zemkových spoločenstvách, 
kde sú jednoznačne zadefino-
vané a platné.

Časť vystúpenia venoval 
platobnej disciplíne za odob-
rané palivové drevo. V  roku 
2021 LPS evidovalo dosť vy-
sokú pohľadávku. Veľký vplyv 
na to malo obdobie, kedy 

všetko išlo v  obmedzenom 
režime. Dospelo sa to k tomu, 
že ľuďom bolo dodané palivo, 
ale platby trvali mesiace. Do-
dané palivové drevo má byť 
uhradené do 7 maximálne 10 
dní.

Po poskytnutí všetkých 
informácií predseda LPS J. 
Danyi urobil krátke zhrnu-
tie činností riadiacich orgá-
nov spoločenstva vzhľadom 
k  tomu, že sa naplnil ich 
5-ročný volebný mandát. Za 
celé volebné obdobie napriek 
všetkým úskaliam a  obme-
dzeniam funkcionári LPS 
dokázali udržať stabilitu 
spoločnosti a  spokojnosť po-
dielnikov. Naplnili záväzky 
vyplývajúce z  hospodárskeho 
plánu. Nie sú žiadne pohľa-
dávky voči fyzickým ani práv-
nickým subjektom.

Na záver poďakoval všet-
kým členom výboru, dozornej 
rady a  zvlášť Ing. J.Širokému 
za jeho profesionálny a ľudský 
prístup.

Súčasťou zhromaždenia 
bola voľba funkcionárov LPS. 
Na pozíciu predsedu spoloč-
nosti bol znovu zvolený Ján 
Danyi. Redakcia Rakovnic-
kých obecných novín mu bla-
hoželá.                              -ja-

Často sa stretávame s  pani Luciou a  jej dvojčatami na 
rôznych podujatiach v obci. Z pôvodnej štvorčlennej rodiny 
ostala len trojčlenná. Po odchode otca deti (zomrel po ťažkej 
zákernej chorobe) sa situácia v rodine zmenila. Naša pozor-
nosť sa zamerala na dvojčatá Paľka a Jarka.

Valné zhromaždenie Lesného pozemkového spoločenstva 
(LPS) po dlhšom období sa zišlo 24. februára 2023 v Dome 
kultúry. Na zhromaždení sa zúčastnila aj starostka obce 
Ing. R. Uhrinová, odborný lesný hospodár (OLH) Ing. 
Juraj Široký a Ing. Jarmila Breznenová, ktorá predsedala 
zhromaždeniu. Hodnotiacu správu predniesol Ján Danyi 
predseda spoločnosti.

V  máji 2018 vstúpila do platnosti novela Zákona č. 
135/1961 Zb. o pozemných komunikáciách, ktorá rozšírila 
povinnosť obce v oblasti zabezpečenia zimnej údržby nielen 
v súvislosti s miestnymi komunikáciami, ale aj chodníkmi 
na území obce. Komunikácie v obci v minulých rokoch udr-
žiavala miestna súkromná firma za minimálny poplatok, 
avšak kvôli pracovnej vyťaženosti firma nepredĺžila zmlu-
vu a ukončili sme vzájomnú spoluprácu i napriek tomu, že 
obec bola s poskytovaním ich služieb spokojná.

Úprimné poďakovanie
Napriek ťažkému obdobiu

sa stabilita spoločnosti udržala
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Vážení občania, dovoľte 
mi, aby som sa Vám pros-
tredníctvom Rakovnických 
obecných novín predstavila. 
Dňa 11.01.2023 som bola 
zvolená Obecným zastu-
piteľstvom v  Rakovnici za 
hlavnú kontrolórku obce. 
Ďakujem poslancom obec-
ného zastupiteľstva k  zvole-
niu za HKO o to viac si vá-
žim ich dôveru, ale zároveň je 
to pre mňa väčší záväzok.

Volám sa Roberta Čiefo-
vá, mám 45 rokov ukonče-
né stredoškolské vzdelanie 
s  maturitou, odbor obchod 
a  podnikanie a  prerušené 
štúdium na Fakulte verej-
nej správy Univerzity Pavla 
Jozefa Šafárika v  Košiciach. 
V štúdiu plánujem pokračo-

vať ďalej. Pracujem na pozícii 
referenta. Ako občana tejto 
obce ma zaujala táto výzva na 
HKO, ktorú som aj prijala.

Získané vedomosti a  skú-
senosti budem čerpať predo-
všetkým zo svojej doterajšej 
15-ročnej praxe, ktorú som 
nadobudla ako zamestnanec 
Úradu práce sociálnych vecí 
a  rodiny v  Rožňave. Pracu-
jem na oddelení Aktívnych 
opatrení trhu práce. Uvedo-
mujem si, že bez správnej ko-
munikácie a spolupráce nie je 
možné dosiahnuť požadova-
ný cieľ.

Mojím cieľom je predísť 
porušovaniu všeobecne zá-
väzných právnych predpi-
sov a  vnútorných predpisov 
obce a  hlavne dodržiavanie 
hospodárnosti, efektívnosti, 
účinnosti a účelnosti pri hos-
podárení s  verejnými finan-
ciami a majetkom obce.

Záverom si dovoľujem 
konštatovať, že len v  dob-
re nastavenom a  funkčnom 
kontrolnom systéme je ria-
denie vo všetkých oblastiach 
hospodárne, transparentné 
a zároveň otvorené verejnos-
ti.                  Roberta Čiefová

 Súkromný archív

Nová hlavná
kontrolórka obce

Záber zo spoločného stretnutia starostky obce s učiteľmi         Archív obce
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Zúčastnilo sa jej množ-
stvo domácich, ale aj hostí 
z  celého okresu. Účasť bola 
naozaj veľká, odhadom vyše 
100 ľudí. Po slávnostných 
bohoslužbách, ktoré odslúžil 
domáci brat námestný farár 
Mgr. Peter Hlavatý, program 
pokračoval aj pred chrámom 
Božím, kde po príhovoroch 
predsedníčky Miestneho 
odboru Matice slovenskej 
v Rožňavskom Bystrom Má-
rie Molnárovej a  starostu 
obce Ing. Jána Gonosa boli 
počas piesne folklórnej sku-
piny Bystränky k  pamätnej 
tabuli položené vence.

Zhromaždenie sa napokon 
presunulo do sály kultúr-
neho domu v  Rožňavskom, 
kde sa krátko ešte prihovoril 
starosta obce a  aj riaditeľ-
ka Domu Matice slovenskej 
v Rožňave Ing. Zlatica Hal-
ková. Po slávnostnom obede 
sa časť prítomných presunula 

pred evanjelický chrám Boží 
v  Rakovnici, kde starostka 
obce Rakovnica Ing. Ra-
doslava Uhrinová položila 
veniec k pamätnej tabuli.

Brat farár Pavol Emanu-
el Dobšinský pôsobil v  cir-
kevnom zbore v  rozmedzí 
rokov 1855 až 1858. Počas 
svojho pôsobenia sa význam-
ným spôsobom zasadil o  to, 
aby sa zvestovanie o Ježišovi 
Kristovi dostalo ďalej než len 
po steny chrámu v Bystrom, 
či v  Rakovnici. Svojou ka-
zateľskou, pastorálnou ale 
aj spisovateľskou činnosťou 
priniesol duchovný i kultúr-
ny život aj do kultúrnospo-
ločenského diania v  rámci 
oboch obcí. Preto je dôležité, 
aby sme na jeho pôsobenie 
a odkaz i v budúcnosti neza-
budli.       Mgr. Peter Hlavatý

námestný farár
CZ ECAV na Slovensku

Rožňavské Bystré

Spomienková slávnosť
pri príležitosti výročia

narodenia Pavla
Emanuela Dobšinského

Účastníkom osobne zále-
žalo na tom, aby prostredie 
v ktorom žijú im vyhovovalo 
a mohli sa nabažiť jedinečnej 
krásy širokého okolia. Dobre 
zrelaxovať. Nabrať novej, čer-
stvej energie. Môžeme kon-
štatovať, že urobili poriadny 
kus práce. Lapidárne to bolo 
vidieť na rekonštrukcií stud-
ničky a najmä prístrešku.

Po skončení prvej obecnej 
brigády sa všetci znova zišli 
pri obecnom úrade. Tu ich 
čakalo príjemné prekvapenie. 
Po zaslúženej práci si pochu-
tili na dobrom teplom jedle. 
Verte, že im to padlo dobré. 
Potešili sa tomu.

Starostka obce sa na face-

booku obce pochválne vy-
jadrila ku všetkým dospelým 
i detičkám. Ocenila ich prá-
cu slovami: „ bola to úžasná 
partia dobrých a pracujúcich 
ľudí, ktorí s dobrou náladou 
pracovali ako včielky pre 
krajšie okolie, pre všetkých, 
ktorí milujú čas strávený 
v  prírode. Som na vás hrdá 
a nesmierne šťastná, že v Ra-
kovnici sa vieme spojiť pre 
dobrú vec.“

Poďakovanie patrilo aj 
LPS v Rakovnici za ústreto-
vosť a spoluprácu pri rozvoji 
obce. Nemalú mieru podielu 
na prvej brigáde mala aj OZ 
Naša Rakovnica. Vďaka.

-ao-

Prvá obecná brigáda 
v roku 2023

V  niektorých zápasoch 
nám chýbalo len kúsok 
šťastia. No priaznivci futba-
lu vedia, že futbal je už raz 
taký. Vďaka dvom bratom 
Šromovským, ktorí na klub 
prispeli určitou hotovosťou, 
sľúbil som futbalistom kúpiť 
im nové dresy. Bratom veľmi 
pekne ďakujem v mene všet-
kých hráčov. A keď už spomí-
nam dresy, tak tie sa nebudú 
kupovať len pre A  mužstvo. 
Mám ústny prísľub, že bude 
snaha kúpiť dresy aj pre náš 
detský futbal. A  keď som 
už začal s mládežníckym fut-
balom, tak by som poukázal 
na to, že našim najväčším 
úspechom, respektíve úspe-
chom malých futbalistov 
bolo 4. miesto zo 6 mužstiev, 
ktorého sme sa zúčastnili ešte 
v minulom roku 22.10.2022 
v rožňavskej hale. Bol to tur-
naj pod záštitou Oblastného 
futbalového zväzu v  Rožňa-

ve (ObFZ). Čo sa týka sú-
ťaže tak boli odohrané len 
dva zápasy. Prvý na ihrisku 
v  Slavošovciach s  domácim 
mužstvom, kde sme bohužiaľ 
po bojovnom výkone pre-
hrali. Ďalší zápas sme hrali 
na domácom ihrisku, kde 
sme taktiež v ťažkom zápase 
s veľkým favoritom prehrali. 
No chlapci opäť bojovali až 
do konca, za čo im patrí ob-
rovské poďakovanie.

Na záver vyzývam aj os-
tatné organizácie v obci, aby 
sa začali venovať aj deťom. 
Viem, že niekoľko detí by 
sa radi venovali aj hasičskej 
činnosti. Aj ja som členom 
DHZ Rakovnica no aj keby 
som veľmi chcel sa aj tu ve-
novať malým tak už by to 
bolo veľa pre mňa. Mám na 
starosti A mužstvo a tak isto 
aj mládežnícke mužstvo vo 
futbale. Veď ako vieme deti 
sú naša budúcnosť. A  keď 

chceme aby sme mali pokra-
čovateľov tak musíme tým 
najmenším ukázať ako na to. 
Veď raz nás len oni dokážu 
nahradiť a sú naša budúcnosť.

Pozdravujem všetkých 
priaznivcov nášho klubu TJ 
Baník Rakovnica i  mladých 
futbalistov.

Ladislav Gemerský

Dňa 19.03.2023, v 4. pôstnu nedeľu, sa v Rožňavskom 
Bystrom uskutočnili spomienkové bohoslužby pri príleži-
tosti 195. nedožitých narodenín brata farára, spisovateľa 
a zberateľa ľudovej slovesnosti Pavla Emanuela Dobšinské-
ho, ktorý slúžil ako kňaz vo vtedajšom Bystransko-Reken-
skom ev. a. v. cirkevnom zbore. Slávnosť bola usporiadaná 
pod záštitou Matice slovenskej a v spolupráci s Cirkevným 
zborom ECAV na Slovensku Rožňavské Bystré, folklórnou 
skupinou Bystränky a obcou Rožňavské Bystré.

Sobota 18. marca 2023 bola charakterizovaná ako slneč-
ná s  príjemným počasím. O  ôsmej hodine sa pri obecnom 
úrade schádzali občania obce, rodiny so svojimi deťmi... 
ochotní urobiť niečo prospešné. Ich zámerom bolo spoločne 
vybudovať, vytvoriť priestory na trávenia voľného času 
v prírode. Po rozvrhnutí úloh sa jednotlivé skupiny odob-
rali na svoje stanovištia. Cieľom snaženia bola obnova prí-
strešku a studničky v Hänclovej doline, trasovanie a čistenie 
náučného chodníka, údržba jestvujúcich chodníkov.

Ak by som mal zhodnotiť jesennú časť súťažného ročníka 
2022/23 TJ Baník Rakovnica, tak by som ho opísal ako ko-
lísavý. Nebudem ho opisovať ako neúspešný aj keď sa nám 
podarilo získať len 12 bodov. Bolo trošku ťažké pre klub uro-
biť tú správnu zostavu keďže sme mali dlhodobo zraneného 
nášho brankára a tiež nám odišli za prácou do zahraničia 
traja dosť podstatný hráči. To neznamená že už nebudú 
hrávať za náš klub. No už nebudú k dispozícii každý jeden 
zápas. Tak všetko toto sa odzrkadlilo aj na ihrisku. Aj keď 
bojovnosť nám nechýbala. Dokázali sme vyhrať aj ťažké zá-
pasy, ale zároveň aj prehrať tie ľahké. 
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Blatistou cestou smerom 
hore nás nesprevádzala roz-
právková inovať na zamrz-
nutých konároch, ako bolo 
zvykom po minulé roky, no 
spoločnosť nám robila pani 
„Hmla“. Nie príliš príjemné 
počasie bolo však vykom-
penzované dobrou náladou 
v  spoločnosti skvelých ľudí, 

ktorí si rozprávali po ceste 
rôzne príhody, a  tak cesta 
ubehla raz dva.

Na „Capáši“ nás všetkých 
privítala pani starostka, do-
spelých prípitkom, ktorý nás 
veru aj zahrial, podával sa 
horúci čaj s rumom aj ovocný 
citrónový čajík, detičky do-
stali sladké lízanky a keksíky. 

Hlad sme zahnali chutnou 
klobáskou pripravenou naši-
mi rekenskými chlapmi.

Na planine nás poctilo 
svojou návštevou aj slnko, 
ktoré spríjemnilo deň viac 
ako 150 účastníkom z  Ra-
kovnice, Rožňavy a okolitých 

obcí zimného výstupu. Všetci 
dostali účastnícky list, ktorý 
nám bude pripomínať tento 
skvelý deň. Dobrú náladu, 
príjemné pocity a  skvelé zá-
žitky sme si odniesli domov 
všetci.
PaedDr. Jaroslava Ďurajová

Niekoľkoročnou tradíciou v  našej obci je organizova-
nie zimného výstupu na Plešiveckú planinu, oblasť zvanú  
„Capáš“. Aj tento rok naša obec s pani starostkou, poslanca-
mi, zamestnancami ObÚ v Rakovnici druhý víkend nové-
ho kalendárneho roka (14.01.2023) zorganizovali výstup 
na „Capáš“ na Plešiveckej planine.

Domov si odniesli
skvelé zážitky

Bojovnosť im nechýbala
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Doposiaľ bolo odohratých 
jedenasť zápasov. Rakovni-
ca A  sa umiestnila na tre-
ťom mieste a  mužstvo B na 
ôsmom. Tím A reprezentujú 
Jaroslav Német, Radoslav 
Chlebuš, Ľuboslav Sedlák, 

Kamil Tóth, Stanislav Bla-
hút a Štefan Králik. V tíme B  
sú to Ondrej Strelka, Viliam 
Maťáš st., Viliam Maťáš ml., 
Zuzana Adamová, Patrik 
Kováč, Marcel Gallo a  Šte-
fan Murza ml. Z  celkového 
počtu hráčov sú desiati do-
máci.

Činnosť stolnotenisového 
klubu je financovaná z  via-
cerých zdrojov. V  prvom 
rade je to obec Rakovnica, 
ktorá nám dáva k  dispozísii 
sálu kultúrneho domu aj so 
všetkým vybavením. Kaž-
doročne finančne prispieva 
k  chodu klubu. Minulý rok 
bol z týchto zdrojov zakúpe-
ný nový stolnotenisový stôl. 
K  sponzorom sa pridali aj 

miestni podnikatelia.
Hráči sa minulý rok zapo-

jili aj do zveľadovania obce 
formou kosenia areálu cinto-
rína a budú aj naďalej súčin-
ný a  nápomocný na aktivi-
tách organizovaných obcou.

Aj tento rok sa dňa 7. 1. 
2023 uskutočnil stolnoteni-
sový turnaj o pohár starostky 
obce Rakovnica. Zúčastnilo 
sa na ňom osem hráčov. Tur-
naj otvorila pani starostka 
Ing. R. Uhrinová. Hralo sa 
systémom každý s  každým. 
Po odohratí, približne polo-
vice zápasov, bola vyhlásená 
krátka prestávka a  následne 
sa pokračovalo až do ukon-
čenia a vyhlásenia výsledkov.

Na prvom mieste sa 
umiestnil Kamil Tóth, na 
druhom Jaroslav Német 
a  na treťom Viliam Maťáš 
st. Všetci hráči po skončení 
turnaja dostali za účasť malú 
pozornosť. O  občerstve-
nie bolo postarané ako pre 

hráčov, tak aj pre všetkých 
divákov. O  výborný guľáš 
sa postaral náš hráč Marcel 
s pomocníkmi. Po turnaji sa 
ešte hodnú chvíľu posedelo, 
porozprávalo.

Stolný tenis je šport nie 
tak populárny ako futbal či 
hokej. Na tejto úrovni ho 
nenavštevujú diváci v  hoj-
nom počte, skôr naopak. Veľa 
krát sa dajú spočítať na jed-
nej ruke. Postupom času sa 

tento šport dostáva viac do 
povedomia. Náš stolnoteni-
sový klub bude rád, keď ľu-
dia z našej obce, alebo všetci 
športoví nadšenci, prídu po-
vzbudiť každý piatok domáce 
zápasy hráčov reprezentujú-
cich našu obec a podporiť ich 
k lepším výsledkom. Tak isto 
je vítaný každý občan, ktorý 
sa chce zapojiť do tímu ako 
hráč a príde si do sály zatré-
novať.       Ing. Ondrej Strelka

Stolnotenisový klub Baník Rakovnica má v aktualnej se-
zóne 2022/2023 prihlásené v okresnej 6. lige dve mužstvá. 
Tak ako po minulé roky, aj tento rok sa hrá systémom odvet-
ných zápasov. Súťaž sa rozrástla aj o mužstvá mino okresu, 
ktoré sú príjemným spestrením súťažného ročníka. V aktu-
álnom ročníku v našom mužste pôsobia trinásti hráči. Prvý 
krát v histórii nášho klubu nás reprezentuje aj dáma. Súťaž 
je vo svojej polovici a po prestávke sa bude pokračovať od-
vetnými zápasmi.

Súťaže i pravidelný turnaj o Pohár starostky obce
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V  utorok 3. januára 2023 
popoludní prenajala pre 
všetky detičky z  Rakovnice 
a  ich rodiny ľadovú plochu 
na zimnom štadióne v Rož-
ňave. Vstup pre všetky rodiny 
s deťmi z Rakovnice bol za-
darmo a  kontrolovaný. Celý 
priestor rožňavského klziska 
patril dve hodinky iba im 
a veru neváhali a prišli si užiť 
korčuľovanie v hojnom poč-
te. Všade bolo vidieť radosť 
v detských očiach a úsmev na 
tvárach mali malí aj veľkí.

Odhadom cca 90 ľudí 
z našej obce si nadšene uží-
valo ľadovú plochu a  milé 
stretnutie s množstvom zná-
mych tvárí hneď na začiatku 
nového kalendárneho roka. 
Nechýbalo malé občerstve-
nie. Všetkým tento skvelý 
športový nápad padol veľmi 
vhod, vyšantili sa spolu so 
svojimi kamarátmi a rodina-
mi na čerstvom vzduchu.

Malí korčuliari opúšťali 
klzisko len neradi, ale s ružo-
vými líčkami a  spokojnými 
výrazmi, podobne ako ich 
rodičia. Touto cestou pani 
starostke patrí veľké po-
ďakovanie za nápad a  jeho 
realizáciu. Určite to nebolo 
posledné podobné vydarené 
športové podujatie a  zazneli 
ohlasy od rodičov, že budú 
pani starostke radi v budúc-
nosti nápomocní.

Ing. Antonia Kmeťová

Nakoľko si deti počas zimných prázdnin na prelome rokov 
2022/2023 poriadne zimné počasie nemohli užiť, mrazivé 
dni neprichádzali a  naše dedinské klzisko nebolo možné 
spustiť do prevádzky, rozhodla sa pani starostka v  spolu-
práci s občianskym združením Naša Rakovnica urobiť voči 
rodinám s deťmi ústretový krok a spríjemniť im voľné dni.

Ľadovú plochu
si užívali 
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